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Cyklus: Nebo na zemi 

Vitalij Olijnik  

5. Truhla zmluvy (druhá časť) 

 

Milí priatelia, vitajte znovu v našom štúdiu. Vitajte Vitalij. 

Dobrý deň Jelena.  

Som veľmi rada, že sa opäť vidíme. V minulej relácií ste s Andrejom hovorili o truhle zmluvy. 

Áno. 

No v Biblii som prečítala, že truhla zmluvy sa ešte nazýva aj truhlou trónu. Čo to je a ako to 

treba chápať? V mojom chápaní je to trón. Správne to chápem? Keď je to trón, to znamená, 

že Hospodin Boh je Kráľ. A ako sa dajú spojiť tieto 2 pojmy v mojej hlave? Pre mňa je to 

ťažké, a myslím, že aj pre iných ľudí. Ježiš sa zároveň nazýva našim Priateľom, a zároveň je to 

Vládca. Ako sa dajú tieto 2 pojmy spojiť? Čo o tom hovorí Biblia? 

Poďme sa uistiť, že tieto 2 pojmy naozaj spolu úzko súvisia a možno sú aj totožné. Jedno z 

miest je v knihe Žalmov, 99. kapitola, verše 1-2. Tu sa píše: "1 Hospodin kraľuje; nech sa 

chvejú národy!" ... Podľa toho, On je Vládca nad všetkými národmi. 

Chvejú sa. To znamená, že sa máme báť? 

Určite. Ďalej sa píše: "... On tróni nad cherubínmi, nech sa trasie zem!" 

Teda, On kraľuje. Kde je jeho trón? Je napísané: On sedí na cherubínoch. Ešte 

nezrozumiteľnejší je ďalší verš: „2 Veľký je Hospodin na Sione a je vysoký nad všetkými 

národmi." 

Sion je označenie vrchu v Jeruzaleme. Podľa toho, toto je miesto, kde sa nachádza Jeho trón, 

On sedí na cherubínoch, na vrchu Sion, v Jeruzaleme a odtiaľ On vládne nad celou zemou, 

nad všetkými národmi, On kraľuje a tento fakt si zaslúži, aby sme ho prijímali s bázňou. 

Áno, no kedy to bolo napísané? Dávno. 

Kniha Žalmov, keď to písal Dávid, bola napísaná približne v 10. storočí pred našim 

letopočtom. 

Áno, to bolo dávno. A teraz? Teraz kde Hospodin sedí na tróne? Už sme hovorili, že v nebi. 

Áno. 

V nebi je tá istá truhla alebo nejaká iná? 

My tu zatiaľ máme frázu, že On sedí na cherubínoch. 
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Áno. A kde sa to nachádza? 

Poďme si vyjasniť tento moment. Pretože je jasné, že keď On sedí na cherubínoch, tak 

cherubíni u väčšiny ľudí, ktorí čítali Bibliu, hneď a automaticky vyvolajú asociáciu s nebom. 

Veď cherubíni sú anjeli. 

Preto ma napadla taká otázka. 

Áno. Avšak, tu je Sion, a ak žijú anjeli na Sione, tak v neviditeľnej forme, On na nich nemôže 

fyzicky sedieť. No keď si otvoríme veľa iných miest vo Svätom písme, môžeme sa pozrieť 

napríklad na 1. knihu Samuelovu 4. kapitolu, verš 4, tam sa upresňuje: "Vtedy poslal ľud do 

Šíla, a priniesli odtiaľ truhlu zmluvy Hospodina mocností, sediaceho nad cherubmi." 

Toto sa myslí, keď je napísané, že On sedí na cherubínoch. Teda ide o Jeho prítomnosť, o 

žiaru Jeho slávy, ktorá bola vizuálne viditeľná nad vrchnákom truhly, medzi 2 cherubínmi. 

Teda, truhla je tu predstavená vo forme a v obraze trónu. Na tom tróne, vo svätyni, na Sione 

sedel Hospodin, kým existoval chrám na zemi. 

A ak ja beriem Boha ako Priateľa, dá sa to chápať tak, že On ma ochraňuje ako priateľ? 

Toto je určite koncepcia, ktorá sa ťažko spája, teda koncepcia veľkého Boha, pred ktorým sa 

chveješ, ktorý je Kráľ kráľov a Pán pánov, a zároveň je to blízky Boh, ktorý pomáha, 

podporuje, ochraňuje. 

No zároveň je to Vládca a to treba jasne chápať. 

Samozrejme. Pre mňa, najbližšia ilustrácia je vzťah medzi otcom a deťmi. Teda, vezmime si 

kráľa, vládcu, ktorý je hrozný a veľký, od jeho slova závisí život a smrť všetkých poddaných, 

no k nemu jeho dieťa môže pribehnúť kedykoľvek, a dieťa sa ho nebojí, hoci otca uznáva a je 

mu tiež podriadené, no spája ich vzájomný vzťah. 

V dokumentoch Božieho ľudu z 1. storočia nášho letopočtu existuje rozhovor jedného rabína 

s pohanom. A pohan hovorí o tom, že Božia moc a podriadenie sa Bohu, pohan hovorí: vy ste 

otroci svojho Boha, On vám povedal, vy to robíte atď... a my si môžeme vyberať medzi 

bohmi, môžeme slúžiť tomu alebo inému ..., a skrátim to, hlavný záver rabína bol - on mu 

hovorí: v tom je ten rozdiel, že vy nás považujete za otrokov svojho Vládcu a Kráľa, a my sa 

považujeme za deti Kráľa. Keď som dieťa kráľa, tak hoci som jeho podriadený, no môj status 

vo vesmíre prudko stúpa. 

A zároveň si svojho rodiča vážim a poslúcham ho. A rodič, môj otec, má právo mi niečo 

zakázať. 

Samozrejme, on vie. 

A najskôr, keď je dieťa ešte maličké, otec alebo mama nastavujú nejaké pravidlá, zákony 

života pre dieťa, vidím, že to isté je aj tu. 
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Áno, a v normálnej situácii rodičia nikdy nechcú nič zlé pre dieťa. Teda, keď rodičia hovoria: 

nechytaj to prosím, toto nejedz atď., je to pre šťastie, pre dobro, aby dieťa normálne rástlo a 

vyvíjalo sa. 

To znamená, že môžeme chápať Boha ako Vládcu a Zákonodarcu. Teda, On dáva zákon. 

Vieme, že On nám dal zákon, Desatoro. 

A Jeho trón to jasne ukazuje, pretože On fakticky sedí na zákone. On sedí na prikázaniach. 

Áno, my vieme, že vo vnútri je Desať prikázaní. 

Lebo je to truhla zmluvy, teda vo vnútri je text zmluvy. 

Bežní ľudia si myslia, aj ja som tak uvažovala, keď som bola neveriaca, že Boh si vymyslel 

nejaký zákon a On nám tam všetko zakazuje. Teda, všetko dobré. No, všetko je naopak. A 

keď sa nato pozrieme ako rodič, teda, keď rodič niečo zakazuje, určite je to pre dobro svojich 

detí. 

Samozrejme, problém je len v tom, že deti v určitom veku to nechápu. Teda, urážajú sa, 

plačú, rozčuľujú sa, atď. a viete, ako hovoria, že syn vo veku 15 rokov hovorí: môj otec v 

živote vôbec nič nepochopil. Potom dorastá do veku 25 rokov a hovorí: zdá sa, že predsa 

niečo chápal. Keď syn dovŕšil 50 rokov, hovorí: áno, môj otec bol naozaj múdry.  

Teda, skutočne, Hospodin ako náš Otec, On nás obmedzuje od mnohého, no podľa toho, ako 

duchovne dospievame, časom začíname chápať, nakoľko sú tie zákony naozaj múdre a 

ochraňujú nás. 

Áno, napadla ma taká myšlienka, že taký jednoduchý zákon: nepokradneš. Boh nám hovorí: 

nerobte to, nekradnite. Pre mňa, ak napr. mám dom, mám auto, ako dobre, že Boh iným 

ľuďom hovorí, aby mi to neukradli, však? Teda, tento zákon ochraňuje človeka. 

Fakticky, termín zákon etymologicky sa skladá z 2 slov: za a kon. Kon je ohrada, teda zákon je 

ohradený priestor, je to práve bezpečné miesto. Toto je Boží úmysel, čo sa týka zákona. 

Dobre. Neviem, či ste počuli, v minulom roku vyšiel film, volá sa Exodus: Bohovia a králi. 

Áno. 

Premiéra v Rusku bola 1. januára 2015 a dnes som sa pozrela na internete, k dnešnému dňu 

si ho pozrelo vyše 3 milióny ľudí v Rusku. Prečo o tom hovorím. V tomto filme sa ukazuje, ako 

Mojžiš píše Zákon, teda že on píše tých desať prikázaní. Ja viem, že to tak nie je. Teda, v Biblii 

je napísané, že ich napísal sám Boh. 

Poďme si to preveriť. Pretože, tu žiaľ nie je všetko také jednoznačné, minimálne pri 

povrchnom čítaní. V 2. knihe Mojžišovej sa najskôr pozrieme do 31. kapitoly, verš 18, tu je o 
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tom prvá zmienka: "Keď Hospodin na vrchu Sinaj dokončil svoj rozhovor s Mojžišom, dal mu 

dve tabule svedectva, kamenné tabule písané Božím prstom." Tu je všetko jasné. 

Áno. 

No ďalej máme 32. kapitolu, v ktorej sa opisuje odpadnutie ľudu, ako ľud povedal: Mojžiš 

dlho nezostupuje z vrchu, nevieme, čo sa s ním stalo, a zhotovia si zlaté teľa, začínajú sa mu 

klaňať, tam prebieha odpadnutie od Hospodina, a v dôsledku toho on tieto prvé tabule 

rozbíja.  

Kto on? Mojžiš. 

Pozrime sa na 2. knihu Mojžišovu 32. kapitolu, verš 19: "Keď sa priblížil k táboru a uvidel teľa 

a tancujúcich, Mojžiš sa rozhneval, odhodil tabule a rozbil ich na úpätí vrchu." 

Nahneval sa. 

Áno. Tento nebeský dar, text, ktorý naozaj dal Všemohúci, Mojžiš rozbil. Ďalej prebiehajú 

určité udalosti, ľud sa kajá, ľutuje to a Mojžiš znovu vystupuje na vrch Sinaj. A v 2. knihe 

Mojžišovej 34. kapitole, verš 28 je napísané: "Bol tam s Hospodinom štyridsať dní a štyridsať 

nocí. Nejedol chlieb ani nepil vodu. Na tabule napísal slová zmluvy, desať slov." Teda, tu v 28. 

verši zo synodálneho prekladu sa dá pochopiť, že Mojžiš napísal. 

A naozaj? 

Podľa tohto verša ťažko určíme, kto to urobil. Že prvý krát to urobil Hospodin, je 

jednoznačné. A tu je toto vyjadrenie, že Mojžiš napísal. No v skutočnosti, keď sa začítame aj 

do textu prekladu, a to je preklad originálu zo staro hebrejčiny, tak tu máme dve osoby, 

ktoré tu vystupujú: Mojžiš a Hospodin. Fakticky, slovo Mojžiš je tu napísané kurzívou a je to 

správne, predpokladá sa, že to bol Mojžiš, no bol tam aj Mojžiš aj Hospodin. Takže, kto z nich 

to napísal, z textu nie je jasné. 

No keď čítame ďalej, tak už v 5. knihe Mojžišovej 10. kapitole, a 5. kniha Mojžišova je 

Mojžišova rozlúčková reč predtým, ako ľud prejde za Jordán a vojde do zasľúbenej zeme. V 5. 

knihe Mojžišovej 10. kapitole, verše 1-5 Mojžiš hovorí: "1 V tom čase riekol mi Hospodin: 

Vykreš si dve kamenné dosky, podobné prvým, vystúp ku mne na vrch a urob si drevenú 

truhlu. 2 Ja napíšem na dosky slová, čo boli na prvých doskách, ktoré si rozbil, a ty ich vlož do 

truhly. 3 Nato urobil som truhlu z akáciového dreva, vykresal som dve kamenné dosky, 

podobné prvým, a vystúpil som na vrch s oboma doskami v rukách. 4 On napísal na dosky to 

isté, čo bolo na prvých - tých desať slov, ktoré vám v deň zhromaždenia povedal Hospodin na 

vrchu z ohňa, a potom ich dal mne. 5 Nato som sa obrátil, zostúpil z vrchu a uložil dosky do 

truhly, ktorú som urobil, a ony zostali tam, ako mi prikázal Hospodin." Toto je vyjasnenie. 

Sláva Hospodinovi, lebo už som sa zľakla, že Mojžiš ... Keď pre mňa osobne je Boh 

Zákonodarca a Všemohúci, a Ten, ktorý napísal tento zákon, a On ho napísal, tak je veľmi 
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dôležité pre mňa, pre bežného človeka pochopiť, že Boh, ak ho už raz napísal, tak ho nemôže 

zmeniť. Pre mňa to znamená, že sa môžem spoľahnúť na takého Boha. Myslím si, že On len 

tak nemení zákony. A keď ich zmení, určite to povie otvorene a bude to napísané na každej 

stránke Biblie. 

V Biblii sa neraz hovorí, že Hospodinov zákon je večný. 

A On ho nemení, ako dobre, že je to tak. Dobre. A existuje taký istý zákon v nebi? Alebo je v 

nejakej forme zmenený? 

Už predtým sme hovorili o tom, že príčina, kvôli ktorej sa svätyňa na zemi vôbec objavila, a 

bola postavená tak, ako bola postavená, je v tom, že od počiatku je na nebi nebeská svätyňa, 

nebeský chrám, a pozemská svätyňa slúži len ako svojrázny model, je obrazom a tieňom 

toho, čo sa deje v nebi. A podľa toho to znamená aj to, že originál zákona je v nebi. 

A v knihe Zjavenie 11. kapitola, verš 19 je o tom napísané priamo, a my sa k tomuto úryvku 

opakovane vraciame, pretože v ňom je veľmi veľa odkryté, aj samotný fakt existencie 

chrámu v nebi, aj samotný fakt existencie truhly zmluvy v nebi. Áno, to je veľmi dôležité 

vedieť. 

Zjavenie 11,19: "A otvoril sa chrám Boží, ktorý je na nebi, a ukázala sa truhla jeho zmluvy v 

jeho chráme". Teda, truhla zmluvy je technický termín. Ona sa volá truhla zmluvy, lebo v jej 

vnútri je text zmluvy. V súlade s tým originál zákona sa nachádza tam, v nebi. 

Dobre. Vraciame sa na zem. Teda, myslím, že truhla v dobe Mojžiša, nikto nevie, kde zmizla. 

Áno. Pri opise zničenia chrámu v Jeruzaleme v období, keď ho Babylončania dobili, chrám bol 

zničený, a Biblia hovorí, že posvätné predmety boli odnesené do Babylona, bohoslužobné 

nádoby atď., no je dôležité si všimnúť, že medzi všetkými vymenovanými predmetmi, a 

existuje zoznam predmetov v Biblii, sa truhla nespomína. Truhla nie je ani na zozname 

vrátených predmetov po 70-ročnom zajatí. A preto, biblický text mlčí o tom, kde sa truhla 

podela. 

Keď sa obrátime už k nekanonickým knihám, v jednej z kníh Makabejcov sa píše, že prorok 

Jeremiáš dostal od Hospodina príkaz ukryť truhlu. A podľa textu bola truhla ukrytá na tom 

vrchu, kde Mojžiš dostával zjavenie. 

A keď si položíme otázku: Čo sa dá v Biblii, u proroka Jeremiáša nájsť o truhle? Tak máme 

veľmi zaujímavé prehlásenie z úst Jeremiáša, ktoré je dôležité a znie takto. V knihe proroka 

Jeremiáša v 3. kapitole, verš 16 je napísané: "A stane sa, keď sa rozmnožíte a rozplodíte v 

zemi v tých dňoch, hovorí Hospodin, nebudú už hovoriť: Truhla zmluvy Hospodinovej! Nikomu 

nepríde na um, ani si na ňu nespomenú, a nebudú k nej prichádzať a už jej nebude." 

Teda, nebude zákon? 
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Nebude potreba prichádzať na nejaké konkrétne miesto, kde by sa nachádzala truhla. Teda, 

nastúpi nejaké nové obdobie, kedy truhla zmluvy nebude potrebná kvôli určitým 

podmienkam. 

Keď sa pozrieme do knihy proroka Jeremiáša, tak v nej nájdeme proroctvo o novej zmluve. 

Jeremiáš 31. kapitola, verše 31-33, tam je napísané: "Ajhľa, prichádzajú dni, znie výrok 

Hospodinov, keď uzavriem novú zmluvu s domom Izraela a s domom Júdu. 32 Nie takú 

zmluvu, akú som učinil s ich otcami toho dňa, ktorého som ich zobral za ruku, aby som ich 

vyviedol z Egyptskej zeme, lebo túto moju zmluvu oni narušili, hoci ja som zostával vo zväzku 

s nimi, hovorí Hospodin. 33 Lebo toto bude zmluva, ktorú uzavriem s domom Izraela po tých 

dňoch, znie výrok Hospodinov. Svoj zákon vložím do ich vnútra a vpíšem ho do ich srdca. A 

budem im Bohom a oni budú mojím ľudom." 

Teda, namiesto toho, aby bolo jedno miesto na zemi, ako to bolo v období starej zmluvy, kde 

zákon leží v základe Božej vlády vo svätyni svätých vo vnútri truhly, namiesto toho teraz 

Hospodin hovorí: môj zákon vložím do srdca tých, ktorí so Mnou uzavrú novú zmluvu. 

Tu nie je napísané do srdca. Je tu napísané do vnútra a do srdca. Čo sa tým myslí? Čo 

znamená do srdca: je to svedomie alebo čo to je? 

Termín srdce v ruskom jazyku spravidla znamená emócie, pocity. Má to taký emocionálny 

charakter. A často sa srdce stavia do protikladu voči rozumu. Napríklad, mladá dievčina 

hovorí: ja rozumom chápem, že mi nie je roveň, no srdcu nerozkážeš. Teda, rozum a srdce sa 

stavajú do protikladu. 

V Biblii srdce znamená niečo iné. Môžeme sa pozrieť na paralelné miesto, kde sa v listoch 

apoštolov cituje toto proroctvo. Je to v Liste Židom 8. kapitole, verš 10, kde sa hovorí: "Lebo 

toto je zmluva, ktorú uzavriem s domom Izraelovým po tých dňoch, hovorí Hospodin: Svoje 

zákony vložím do ich mysle a napíšem ich na ich srdcia." 

Tým sa myslí to isté, áno? 

Samozrejme. Teda, v Biblii sa hovorí o myšlienkach srdca. Keď sa znovu vrátime k prorokovi 

Jeremiášovi, u neho nájdeme takéto slová: „Zmy zlo tvojho srdca“ a ďalej sa pokračuje: 

„dokým budú v tebe uhniezdené zlovestné myšlienky“. Teda, očistiť srdce znamená očistiť 

myšlienky. 

Takže, Hospodin v období Novej zmluvy zasľúbil dosiahnuť cieľ, pri ktorom Jeho zákony, Jeho 

prikázania budú vložené do mysle človeka, do jeho rozumu, do jeho svetonázoru, do jeho 

vnútorného života. 

A ak človek nejako neprávne rozmýšľa? Neviem, možno človek nemá v hlave až také dobré 

myšlienky? Čo sa potom deje? Ako to máme prakticky pochopiť? 

V 5. knihe Mojžišovej 30. kapitole sa hovorí o faktickom spôsobe vkladania tohto zákona. 
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Áno, ako prebieha tento zápis? 

Po prvé, existujú prirodzené cesty. Tam je napísané: tento zákon „je v tvojich ústach a v 

tvojom srdci, aby si ho plnil“. Teda, existujú 3 úrovne: srdce to je rozum, ústa sú slová, a jeho 

plnenie sú konkrétne skutky. A všetky tieto úrovne spolu navzájom súvisia. Teda v zákone je 

napísané takto: a naučte sa ich a snažte sa ich dodržiavať. 

Teda, ako umiestnime zákon do srdca? No taký ľudský alebo prirodzený spôsob je čítať ho a 

naučiť sa ho. Teda, to je úloha. A fakticky, keď sa pozrieme na skúsenosť Ježiša na púšti, keď 

bol pokúšaný diablom, tak na všetky tri pokušenia diabla On vždy cituje práve Tóru, Zákon. 

Diabol Mu hovorí jedno a On hovorí: "... je napísané je: Nebudeš pokúšať Pána, svojho 

Boha!" (citát). Teda, On poznal. Kde v púšti nájdeš Bibliu? A ako nájdeš potrebný text? On ich 

poznal naspamäť. Toto je taký prirodzený spôsob umiestnenia zákonu do srdca. 

No, keďže v období novej zmluvy je veriacemu dostupná nová miera Hospodinovej sily, v 

prvom rade vďaka službe Ducha Svätého, tak nájdeme v 2. liste Korintským v 3. kapitole 

slová o tom, čo Duch Svätý robí pre to, aby sa Boží zákon ocitol v srdci. 

V 2. liste Korintským 3. kapitola, verš 3 sa hovorí: "Veď na vás je zjavné, že ste Kristov list, cez 

našu službu, napísaný nie atramentom, ale Duchom živého Boha, nie na kamenné dosky, ale 

na mäsité dosky sŕdc." 

Teda, každý človek, aj neveriaci, sa môže naučiť, tak ako sa napr. vieme naučiť Puškinovho 

Onegina, rovnako sa dá zobrať si a naučiť sa Tóru. Možno tam bude trochu viac veršov. No sú 

ľudia, ktorí môžu desiatky hodín prednášať hocijaký text. Majú dobrú pamäť, Sláva Bohu zato 

atď. 

Je možné to mať v rozume, no bez Ducha Svätého, ktorý dáva motiváciu ... Ešte raz, tu sa 

hovorí: "napísaný Duchom živého Boha na dosky". Ide o to, že tento text bol na dosky akoby 

vyrytý, vygravírovaný, teda ide práve o vniknutie Božieho slova, Božích prikázaní do 

podstaty, do samotného procesu myslenia, toto môže urobiť len Duch Svätý, to nie je 

povrchné poznanie, to je preniknutie, pričom je napísané: vložím do vnútra, teda, aby celá 

ľudská bytosť bola nasiaknutá Božím zákonom. 

A vtedy sa stávame miestom, nádobou nielen pre zákon, veď truhla zmluvy je predsa Boží 

trón, a vtedy Boh tróni v našom rozume, v našom srdci, v našej bytosti, a vtedy sa stávame 

nositeľmi božstva, a vtedy sa ten vzdialený Boh, Vládca vesmíru stáva osobným Priateľom, 

pretože On nie je len vedľa nás, no On je v nás. 

Viete, predsa ma trápi jedna otázka. Ja počúvam, samozrejme, je to nádherné, no ak je zákon 

v takom obsahu, ktorý poznáme, teda nezabiješ, nepokradneš ... ak sa tento zákon nachádza 

v nebi, načo je v nebi taký zákon? Čo tam zabíjajú alebo čo tam je? 
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Viete, existuje taká ilustrácia o duševne chorom človeku. On chodí a robí tlieska rukami. Čo 

to robíš? Zabíjam krokodílov. Akých krokodílov? Tu žiadne krokodíly nie sú. On hovorí: preto 

nie sú, že ich zabíjam.  

Takto mnohí prijímajú tento biblický fakt. Biblia hovorí, že tam, v nebi je zákon. Rozdiel je len 

v tom, že svätyňa je miesto riešenia problému hriechu pre celý vesmír. V určitých častiach 

tohto vesmíru je tento zákon nevyužitý, ako napríklad ja vôbec neviem, čo je napísané v 

trestnom zákone ... 

Ja tiež neviem. 

... a sláva Bohu, že neviem. Jednoducho to neviem preto, že ho neporušujem. Teda, takisto je 

to tam, niektorí nebešťania ho nepoznajú zo skúsenosti, no zákon sa tam nachádza a tie jeho 

časti, ktoré sú použiteľné a nutné pre nás, sa realizujú v potrebnom čase. 

Áno, téma truhly je naozaj pozoruhodná. Bola to veľmi zaujímavá téma. Vitalij, ďakujem vám 

za dnešný rozhovor. Milí priatelia, tešíme sa na vás v našich ďalších programoch. Dovidenia. 

 

Preložené a natitulkované so súhlasom www.3angels.ru. 
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